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Aan de leden van Provinciale Staten 
 

Toelichting vragensteller 

De Rijksoverheid, provincies, waterschappen en gemeenten kopen jaarlijks voor ruim 

60 miljard euro in. Door dit bedrag duurzaam te besteden, stimuleren de overheden de 

markt voor duurzame producten en diensten. Door duurzaam in te kopen, houden 

inkopers rekening met het milieu en de sociale omstandigheden bij de productie van 

producten of diensten. 

 

Doelstellingen duurzaam inkopen 
De verschillende overheden hebben afspraken gemaakt over de doelstellingen voor 

duurzaam inkopen. Voor 2010 was de doelstelling van het Rijk 100% duurzaam 

inkopen. Voor gemeenten was dit 75% en waterschappen en provincies hadden zich 

vastgelegd op 50% duurzaam inkopen. Per 2015 moeten álle overheden voor 100% 

duurzaam inkopen.  

 

Monitor Duurzaam inkopen 
De Rijksoverheid meet iedere 2 jaar de voortgang van duurzaam inkopen bij de 

overheden. Overheden krijgen hiermee inzicht in hun prestaties van duurzaam 

inkopen. Begin 2011 is de Monitor Duurzaam inkopen 2010 uitgevoerd. Alle provincies 

samen haalden met 96% de doelstelling voor duurzaam inkopen ruimschoots. 

 

Duurzaamheidscriteria 
De rijksoverheid heeft in overleg met marktpartijen en andere overheden duurzaam-

heidscriteria opgesteld. Per productgroep (bijvoorbeeld kantoorartikelen of kantoor-

gebouwen) zijn er eisen, wensen en in sommige gevallen contractvoorwaarden 

geformuleerd. De criteria zijn zo opgesteld dat alle overheden er aan kunnen voldoen, 

maar daarnaast ook te gebruiken zijn voor Europese aanbestedingen. 

 

Lunch provinciehuis 
Onderstaande lunches zijn voor een vergadering te reserveren: 

Lunch A: Luxe belegde broodjes, variërend beleg, wrap met biologische kruiden-

roomkaas, zuivel en fruit 

Lunch B: Biologische luxe broodjes, fijne belegsoorten (o.a. kaas en gegrilde kip), 

rozijnenkoek, zuivel en fruit 
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Lunch C: Luxe broodbrunch, biologische producten, beleg (zalmtartaar, gebraden + 

gemarineerde runderentrecote), mueslikoek, zuivel en fruit 

Lunch D: Luxe broodjes, variërend luxe beleg), eco krentenkantje, zuivel en fruit 

Een vegetarisch lunch dient bij opmerkingen dient bij opmerkingen te worden 

aangegeven. 

 

Naar aanleiding van de bovenstaande toelichting wil de Partij voor de Dieren de 

volgende vragen aan u voorleggen. 

 

 

Toelichting vraag 1 

In de begroting 2012 op pagina 172 staat het volgende: 

1.1 Duurzaam inkoop- en aanbestedingsbeleid 

In 2009 is de deelnameverklaring Duurzaam Inkopen ondertekend en het streven is 

naar 100% duurzaamheid in alle nieuwe inkoop- en aanbestedingstrajecten volgens 

de minimumeisen uit de duurzaamheidscriteria van AgentschapNL. Aan deze 

doelstelling wordt voldaan voor alle Europese en nationale aanbestedingen. 

 

1. Alle provincies samen haalden in 2010 96%. Voor hoeveel procent was in 2010 en in 

2011 in door de provincie Zuid-Holland duurzaam ingekocht en voor welke producten? 

 

Antwoord 
In 2010 is door de provincie Zuid-Holland voor alle nieuwe aanbestedingen 100% 

duurzaam ingekocht. Dit resultaat is gebaseerd op de uitkomsten van de duurzaam-

heidsmonitor 2010, waarop ook de 96% voor de gezamenlijke provincies is geba-

seerd. Deze monitor had betrekking op alle Europese en nationale aanbestedingen. 

Voor 2011 zijn nog geen resultaten bekend. Bij alle Europese en Nationale aan-

bestedingen worden structureel de minimumeisen uit de duurzaamheidcriteria voor de 

overheid meegenomen; daarom wordt ook voor dit jaar een score van 100% verwacht. 

 

2. Op welke wijze verwacht u uw ambitie van 100% duurzame inkoop elk jaar (per 2015) 

te halen?  

 

Antwoord 
Voor alle nieuwe aanbestedingen wordt gestuurd op duurzaam inkopen met tenminste 

de eisen van AgentschapNL (inmiddels PIANOo). Vanaf 2012 kan elke inkoop via het 

proces “Verwerven & Aannemen” worden gevolgd op het aspect duurzaam. 

 

3. Welke knelpunten ervaart de provincie op dit moment bij de duurzame inkoop en hoe 

denkt u deze knelpunten te kunnen oplossen?? 

 

Antwoord 
Duurzaam inkopen vraagt op inhoud en in het proces nog extra ondersteuning. Deze 

ondersteuning wordt vanaf 2012 onder andere binnen het proces “Verwerven & 

Aannemen” aangeboden. Tot voor kort was het monitoren van duurzaam inkopen 

handwerk. Vanaf 2012 kan dat digitaal. 
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4. Wordt het duurzame inkoopbeleid geëvalueerd? Zo ja, wanneer en op welke wijzeen 

kunnen PS het evaluatierapport ter informatie ontvangen? Zo nee, bent u bereid het 

duurzame inkoopbeleid te gaan evalueren? 

 

Antwoord 
PZH volgt de landelijke beleidslijn. Evaluatie vindt op dat niveau plaats met input van 

andere actoren waaronder PZH. Het duurzame inkoopbeleid wordt tweejaarlijks 

gemonitord. Deze monitor duurzaam inkopen wordt landelijk beschikbaar gesteld, 

onder andere via PIANOo. Op verzoek sturen wij u het Eindrapport Duurzaam Inkopen 

2010 toe. 

 

5. PIANOo en het Ministerie van Infrastructuur en Milieu willen inkopers ondersteunen 

met handvatten voor professioneler duurzaam inkopen en goede voorbeelden van 

duurzaam inkopen. Voor een aantal onderwerpen zijn al handvatten beschikbaar. 

Maakt u hiervan gebruik en zo ja van welke (nationaal en Europees)? Zo nee, waarom 

niet? 

 

Antwoord 
Ja. Als eerste maken wij gebruik van de handreikingen die via AgentschapNL/ 

PIANOo zijn te verkrijgen. Van andere overheden gebruiken wij onder andere: 

Handleiding duurzaam inkopen, (Ministerie van Infrastructuur en Milieu) en de 

Leidraad duurzaam inkopen (gemeente Amsterdam). 

 

6. Hoeveel en welk soort papier verbruikt de provincie nog jaarlijks en voor welk bedrag?  

 

Antwoord 
In het verlengde van afspraken hierover in de vorige collegeperiode wordt gestuurd op 

reductie van het papierverbruik met het FSC-keurmerk. Het verbruik in 2010 was 

79.180 kg/€ 110.360,00. Voor 2011 is de prognose (op basis van 11 maanden) een 

verbruik van 61.000 kg/€ 69.000,00. 

 

7. Bent u bereid om meer vegetarische producten en gerechten in uw voedings-

assortiment op te nemen? Zo nee, waarom niet? Zo ja welke?  

 

Antwoord 
Nee. Binnen het huidige assortiment is reeds sprake van een ruime keus in 

vegetarische producten en vegetarische gerechten. 

 

8. Bent u bereid om als lunchaanbod een geheel vegetarische lunch aan te bieden en bij 

de diverse soorten lunches (zie toelichting) meer broodjes met vegetarisch beleg te 

serveren en ook sinaasappelsap/appelsap te serveren naast zuivelproducten? Zo ja, 

op welke termijn? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 
Op aanvraag is reeds een geheel vegetarische lunch beschikbaar. Wij zien geen 

reden bij de diverse soorten lunches meer broodjes met vegetarisch beleg te 

serveren. De thans aangeboden lunches bevatten een afgewogen mix van 

vegetarische producten en vleesproducten. Vruchtensappen zijn naast de zuivel-

producten reeds op aanvraag leverbaar. 
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9. Kent het college het handboek  ‘Buying green!’ voor groen aanbesteden en inkopen 

van de Europese Commissie, wordt dit al door de provincie gebruikt en zo nee is het 

college bereid dit handboek als aanvullend hulpmiddel te hanteren binnen de 

provincie? Zo neen, waarom niet? 

 

Antwoord 
Het bestaan van het handboek “Buying Green!” is bekend. De daarop gebaseerde 

handleidingen verspreid via PIANOo worden door PZH toegepast. 

 

 

Den Haag, 10 januari 2012. 

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

wnd. secretaris,                                      voorzitter, 

 

M.M. van der Kraan                               J. Franssen 

 

 


